

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(Le français suit)

JUDGMENTS ON APPEALS

May 30, 2025

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has delivered its judgments in the following appeals. The Court invites you to read the [reasons for judgment](#) and the plain language summary called a [Case in Brief](#).

40786 **Opsis Airport Services Inc. v. Attorney General of Quebec and Director of Criminal and Penal Prosecutions - and - Attorney General of Canada, Attorney General of Ontario, Canadian Telecommunications Association, Aéroports de Montréal, Aéroport de Québec inc. and Canadian Bankers' Association (Que.)**
2025 SCC 17

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-10-007490-210, 2023 QCCA 506, dated April 19, 2023, heard on December 11, 2024, is allowed with costs in this Court and in the Court of Appeal. The judgment of the Court of Appeal is set aside and the judgment of the Superior Court is restored. The *Privacy Security Act*, CQLR, c. S-3.5, is declared constitutionally inapplicable to the appellant pursuant to the doctrine of interjurisdictional immunity.

40791 **Quebec Maritime Services Inc. and Michel Fillion v. Attorney General of Quebec and Director of Criminal and Penal Prosecutions - and - Attorney General of Canada, Attorney General of Ontario and Canadian Telecommunications Association (Que.)**
2025 SCC 17

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-10-003812-208, 2023 QCCA 325, dated April 19, 2023, heard on December 11, 2024, is allowed with costs in this Court and in the Court of Appeal. The judgments of the Court of Appeal and of the Superior Court are set aside and the judgment of the Court of Quebec is restored in part, the declaration of inapplicability being replaced by the following: The *Privacy Security Act*, CQLR, c. S-3.5, is declared constitutionally inapplicable in its entirety to the appellants pursuant to the doctrine of interjurisdictional immunity.

JUGEMENTS SUR APPELS

Le 30 mai 2025

OTTAWA – La Cour suprême du Canada a rendu jugements dans les appels suivants. La Cour vous invite à lire les [motifs de jugement](#) et le résumé en langage simple appelé [La cause en bref](#).

40786 Opsis Services aéroportuaires inc. c. Procureur général du Québec et directeur des poursuites criminelles et pénales - et - Procureur général du Canada, procureur général de l'Ontario, Association canadienne des télécommunications, Aéroports de Montréal, Aéroport de Québec inc. et Association des banquiers canadiens (Qc)
2025 CSC 17

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-10-007490-210, 2023 QCCA 506, daté du 19 avril 2023, entendu le 11 décembre 2024, est accueilli avec dépens devant la Cour et la Cour d'appel. Le jugement de la Cour d'appel est infirmé et le jugement de la Cour supérieure est rétabli. Il est déclaré que la *Loi sur la sécurité privée*, RLRQ, c. S-3.5, est constitutionnellement inapplicable à l'appelante en vertu de la doctrine de l'exclusivité des compétences.

40791 Services maritimes Québec inc. et Michel Fillion c. Procureur général du Québec et directeur des poursuites criminelles et pénales - et - Procureur général du Canada, procureur général de l'Ontario et Association canadienne des télécommunications (Qc)
2025 CSC 17

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-10-003812-208, 2023 QCCA 325, daté du 19 avril 2023, entendu le 11 décembre 2024, est accueilli avec dépens devant la Cour et la Cour d'appel. Les jugements de la Cour d'appel et de la Cour supérieure sont infirmés et le jugement de la Cour du Québec est rétabli en partie, la déclaration d'inapplicabilité étant remplacée par celle-ci : Il est déclaré que l'ensemble de la *Loi sur la sécurité privée*, RLRQ, c. S-3.5, est constitutionnellement inapplicable aux appelants en vertu de la doctrine de l'exclusivité des compétences.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :

Registry-greffe@scc-csc.ca

1-844-365-9662